
 

DPr-BRM-II.0012.2.17.2022  Protokół Nr 80/XI/2022 

posiedzenia Komisji Edukacji  

Rady Miejskiej w Łodzi 

on-line 

z dnia 8 listopada 2022 r. 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  9 radnych 

obecnych   -  9 radnych 

nieobecnych   -  0 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 78/X/2022 z dnia 11 października 2022 r. 

3. Przyjęcie projektu uchwały Komisji Edukacji Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie zdalnego trybu 

obradowania komisji. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Branżowej I stopnia nr 7 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – 

druk nr 243/2022. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Branżowej II stopnia nr 4 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – 

druk nr 244/2022. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Technikum nr 7 wchodzącemu w skład 

Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk nr 245/2022. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług Wspólnych Oświaty w Łodzi i 

nadania statutu – druk nr 250/2022. 

8. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 
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IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski powitał radnych, zaproszonych gości i po 

stwierdzeniu quorum otworzył posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski przedstawił proponowany porządek obrad.  

Poinformował, że do komisji zostały skierowane następujące projekty uchwał: 

1. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2022 rok – 

druk nr 273/2022. 

2. Projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi 

na lata 2022-2050 – druk nr 274/2022. 

3. Projekt uchwały w sprawie składania wniosków o przyjęcie do liceów ogólnokształcących, 

techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez Miasto Łódź, w postępowaniu 

rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 – druk nr 263/2022. 

4. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki, określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 

264/2022. 

5. Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji publicznym i niepublicznym 

przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom i placówkom prowadzonym 

przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, 

funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

ich pobrania i wykorzystania – druk nr 265/2022. 

 

Zaproponował wprowadzić je do porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia po zmianach wyglądałby następująco: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 78/X/2022 z dnia 11 października 2022 r. 

3. Przyjęcie projektu uchwały Komisji Edukacji Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie zdalnego trybu 

obradowania komisji. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Branżowej I stopnia nr 7 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk 

nr 243/2022. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Branżowej II stopnia nr 4 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk 

nr 244/2022. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Technikum nr 7 wchodzącemu w skład 

Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk nr 245/2022. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług Wspólnych Oświaty w Łodzi i 

nadania statutu – druk nr 250/2022. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składania wniosków o przyjęcie do liceów 

ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez Miasto Łódź, w 

postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 – druk nr 263/2022. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki, określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 

264/2022. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji publicznym i 

niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom i placówkom 

prowadzonym przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby 

fizyczne, funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk nr 265/2022. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 

2022 rok – druk nr 273/2022. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 274/2022. 

13. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Uwag nie zgłoszono. Innych propozycji zmian porządku nie zgłoszono 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 78/X/2022 z dnia 11 października 2022 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został udostępniony 

w aktówce. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła protokół nr 78/X/2022 z dnia 11 października 2022 r. przez aklamację 

 

Ad pkt  3. Przyjęcie projektu uchwały Komisji Edukacji Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

zdalnego trybu obradowania komisji. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: Uchwała Nr  1/2022 Komisji Edukacji Rady 

Miejskiej w Łodzi z dnia 7 listopada 2022 r. w sprawie zdalnego trybu obradowania komisji. 
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Na podstawie art. 15 zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych  

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2021 r. poz. 2095, z późn. zm.) oraz § 31 ust. 1 

Regulaminu pracy Rady Miejskiej w Łodzi stanowiącego załącznik nr 7 do Statutu Miasta Łodzi (Dz. 

Urz. Woj. Łódzkiego z 2019r. poz. 7272), Komisja Edukacji Rady Miejskiej w Łodzi uchwala, co 

następuje: 

§ 1. Komisja Edukacji Rady Miejskiej w Łodzi postanawia obradować w trybie zdalnym,  

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, w okresie od 10 listopada 2022 r.  

do 20 października 2023 r. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie w dniu 10 listopada 2022 r. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie Uchwały Nr 1/2022 Komisji Edukacji Rady Miejskiej 

w Łodzi z dnia 7 listopada 2022 r. w sprawie zdalnego trybu obradowania komisji. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła Uchwałę Nr 1/2022 Komisji Edukacji Rady Miejskiej w Łodzi z dnia  

7 listopada 2022 r. w sprawie zdalnego trybu obradowania komisji. 

 

Z uwagi na problemy techniczne i brak połączenia z przedstawicielem Wydziału Edukacji 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski zaproponował omówienie projektów uchwał 

opisanych w druku 273/2022 i 274/2022, a później powrócenie do rozpatrywania kolejnych projektów 

uchwał. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski przystąpił do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2022 rok – druk nr 273/2022. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2022 rok – druk nr 273/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi 

na 2022 rok – druk nr 273/2022. 
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Ad pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 274/2022. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 

274/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 274/2022. 

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Branżowej I stopnia nr 

7 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk 

nr 243/2022. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

nadania imienia Szkole Branżowej I stopnia nr 7 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych  

w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk nr 243/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole 

Branżowej I stopnia nr 7 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy  

ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk nr 243/2022. 

 

Ad pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Branżowej II stopnia 

nr 4 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – 

druk nr 244/2022. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 
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Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

nadania imienia Szkole Branżowej II stopnia nr 4 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych  

w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk nr 244/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole 

Branżowej II stopnia nr 4 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy  

ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk nr 244/2022. 

 

Ad pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Technikum nr 7 

wchodzącemu w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – 

druk nr 245/2022. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

nadania imienia Technikum nr 7 wchodzącemu w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy  

ul. Wojciecha Kilara 3/5 – druk nr 245/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania imienia Technikum 

nr 7 wchodzącemu w skład Zespołu Szkół Samochodowych w Łodzi przy ul. Wojciecha Kilara 3/5 – 

druk nr 245/2022. 

 

Ad pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług Wspólnych 

Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 250/2022. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia 

Centrum Usług Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 250/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie likwidacji Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług Wspólnych Oświaty w Łodzi  

i nadania statutu – druk nr 250/2022. 
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Ad pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składania wniosków o przyjęcie do liceów 

ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez Miasto Łódź,  

w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 – druk nr 263/2022. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

składania wniosków o przyjęcie do liceów ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia 

prowadzonych przez Miasto Łódź, w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 – druk nr 

263/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie składania wniosków  

o przyjęcie do liceów ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez 

Miasto Łódź, w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 – druk nr 263/2022. 

 

Ad pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki, określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat oraz określenia warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto Łódź 

– druk nr 264/2022. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki, określenia wysokości 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat oraz określenia warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez 

Miasto Łódź – druk nr 264/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki, określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 264/2022. 
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Ad pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom i 

placówkom prowadzonym przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego 

oraz osoby fizyczne, funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi, a także trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk nr 265/2022. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk omówiła projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

trybu udzielania i rozliczania dotacji publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom 

wychowania przedszkolnego, szkołom i placówkom prowadzonym przez osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi,  

a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk nr 265/2022. 

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego, szkołom i placówkom prowadzonym przez osoby prawne niebędące jednostkami 

samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, funkcjonującym na terenie Miasta Łodzi, a także trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk nr 265/2022. 

 

Ad pkt 13. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: otrzymaliście państwo drogą mailową stanowisko 

Komisji Edukacji ZMP przyjęte podczas posiedzenia we Wrocławiu w dniach 25-26 października 2022 

roku. Czy pan radny Sylwester Pawłowski chciałby w tej sprawie zabrać głos? 

Radny p. Sylwester Pawłowski: Komisja Edukacji Związku Miast Polskich obradowała we Wrocławiu 

25 i 26 października 2022 roku. Tematyka była bardzo rozległa. Przy okazji stanowiska chcę powiedzieć, 

że miałem okazję z innymi członkami komisji wywodzącymi się niemal z całego kraju odwiedzić kilka 

miejsc we Wrocławiu związanych z edukacją i warto byłoby tak jak przed ponad 20 laty się zdarzyło 

nawiązać bliższe relacje miedzy samorządem łódzkim a samorządem wrocławskim, bo mamy ciekawe 

propozycje do zademonstrowania wrocławianom, ale jednocześnie samorządowcom wrocławskim 

możemy nie tylko pokazać co jest u nas, ale od nich również przyjąć kilka modelowych rozwiązań jeśli 

chodzi o pewne innowacje edukacyjne, a zwłaszcza nowe obiekty, które zostały ostatnio wzniesione i 

naprawdę robią wrażenie i budzą szacunek.  

To stanowisko, o którym pan przewodniczący mówił dotyczy aktualnej sytuacji polskiej oświaty i idzie w 

punkt naszych ocen jakich dokonujemy w naszym łódzkim wymiarze. Myślę, że Wydział Edukacji w tej 

sprawie ma zbliżone stanowisko, zatem cieszę się, że możemy na ten temat poczytać, a z drugiej strony 

zachęcam do tego byśmy się mogli komunikować z innymi ośrodkami w kraju. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: fakt, że tam jest wiele spraw podjętych, o których 

debatowaliśmy na Komisji Edukacji w tym roku i w latach ubiegłych. Są to problemy, które niestety 

powtarzają się i jakoś nie widać rozwiązania, które mogłoby nam ułatwić funkcjonowanie.  
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Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: na ostatnim spotkaniu 

dyrekcja Wydziału Edukacji zobowiązała się poinformować nas ile pieniędzy zostało wydanych na 

fundusz zdrowotny dla nauczycieli i ile pieniędzy zostało. 

Mieliście również sprawdzić dlaczego informacje o konkursach, do Solidarności, przychodzą w ostatniej 

chwili? 

Chciałbym zapytać o kilka spraw związanych z protokołem nr 2, który państwo potajemnie przed 

pracownikami, przed nauczycielami, przed pracownikami obsługi i administracji przygotowali  

i podpisali. 

 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: możemy założyć kwotę, która jest policzona na 

dany stan, ale jeszcze do dziś podpisywałem wnioski, które były rozpatrywane więc ona i tak będzie 

niepełna bo wnioski, które wpłynęły do nas cały czas są analizowane. Mamy sytuacje tego typu, że do 15 

października był czas, ale jeszcze te wnioski są ludziom wysyłane. Więc to i tak nie będzie pełen obraz 

rzeczywistości. W chwili obecnej wydatkowanie tych środków myślę, że jest w kwocie około 70 000 zł, 

ale wolałbym zamknąć ten proces ponieważ on dalej będzie nie miarodajny i nie rzeczywisty. Jak 

Wydział rozpatrzy już wszystkie wnioski te na fundusz zdrowotny to takimi informacjami się z państwem 

podzielimy. Jaka jest skala rozpatrzonych wniosków względem tych pieniędzy, które były zabezpieczone. 

Dalej jest to proces, który trwa, nie jest zakończony i jeszcze są te wnioski rozpatrywane.  

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: ale mogliście państwo 

przygotować informacje na dany dzień.  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: mogliśmy, ale pan na kolejnej komisji poprosił by 

o te dane i tak byśmy cały czas przygotowywali te dane. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: oczywiście, ponieważ 

podejrzewam, że państwo specjalnie nie chcecie upowszechnić tych informacji, ponieważ większość 

pieniędzy nie została rozdysponowana do pracowników. Regulamin, uchwała jest tak skonstruowana, że 

właściwie trzeba być tuż przed położeniem się do trumny żeby cokolwiek dostać, jakąkolwiek zapomogę 

i podejrzewamy, że chodzi o to żeby jak najwięcej pieniędzy państwo zaoszczędzili i przekazali na inny, 

sobie znany cel.  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: niczego nie ukrywamy. Spotykam się z pana 

kolegami i koleżankami w tej sprawie i nigdy tego nie ukrywałem, nikt nigdy nie powiedział, że te 

pieniądze pójdą na inne cele niż cele do tego przeznaczone. Dane zostaną przedstawione tak, jak 

powiedziałem. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: a co zrobicie  

z pieniędzmi, które zostaną? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: zostaną na cele oświatowe tak jak pan dobrze  

o tym wie. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: nie podejrzewamy,  

że pójdą na wynagrodzenia członków spółek miejskich. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: do kiedy Wydział edukacji będzie rozpatrywać 

wnioski? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: wnioski był składane do 15 października,  

a będziemy je rozpatrywać co najmniej do połowy listopada. Muszę się rozeznać ile jest wniosków  

w trakcie procedowania.  
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Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: wszystko wskazuje, że kolejna Komisja Edukacji 

zbierze się albo 22 albo 29 listopada. Czy wtedy będziecie gotowi z całkowitym rozliczeniem? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: dokładnie tak, myślę, że dłużej już tego nie 

będziemy procedować.  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: to prosiłbym, aby tak to pan dyrektor przygotował  

i wtedy byśmy ten temat zakończyli.  

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: panie dyrektorze, czy 

zdecydowaliście się dać szkole samochodowej 8 000 zł na ocenę stanu technicznego, czy nie? 

I czy to jest prawda, że zamierzacie sprzedać teren tej szkoły sąsiedniemu hotelowi? 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: na temat tych 8 000 zł, z tego co pamiętam, to pan 

dyrektor dość wyraźnie mówił, że są pieniądze, które dyrektor ma zabezpieczone w swoim budżecie. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: dyrektor nie ma takich 

pieniędzy. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: ale każdy dyrektor dba o swoją placówkę i ma  

w swoim budżecie środki na jej prowadzenie, tak? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: tak potwierdzam. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: czy to jest prawda, że 

przymierzacie się do sprzedania tego terenu i budynku sąsiedniemu hotelowi? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: nie wiem skąd ma pan takie informacje. Nikt 

oficjalnie nie rozmawiał o tym ze strony miasta. Nie ma takich pomysłów aby sprzedawać szkołę 

sąsiedniemu hotelowi. Tak samo jak nie ma pomysłu sprzedawania związkom zawodowym, które 

funkcjonują na tamtym terenie, związkowi emerytów czy fundacji. Nie ma takich pomysłów. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: dlaczego zabraliście 

przedszkolom wszystkie pieniądze na pomoce dydaktyczne? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: to nie jest miejsce do uprawiania takiej polityki, 

jakie pieniądze? O czym pan mówi?  

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: ja to wiem od dyrektorów 

przedszkoli. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: jeżeli pan coś wie, to proszę podać numer 

przedszkola, ile miało pieniędzy, ile ma zabrane.  

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: jak podam numery 

przedszkoli to spotkają dyrektorów retorsje takie że się „ze śmiechu nie utrzymają”.  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: proszę podać numery, żebyśmy nie rzucali, że 

podobno, że się słyszy … 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: to jest pewne.  

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: ja też rozmawiałem w Wydziale Edukacji, z panią 

Wiceprezydent Moskwą – Wodnicką i pytałem czy planuje sprzedawać jakiekolwiek budynki 

edukacyjne? My nie mamy wolnych budynków edukacyjnych do sprzedaży, czy terenów w tej chwili. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: ale ja pytam o środki na 

pomoce dydaktyczne.  



 

 11 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: kiedy ja pytam na sesji to muszę znać szczegóły. Nie 

zapytam: podobno zabraliście coś żeby dać komuś. Skarbnik powie, niech pan powie ile podobno 

zabrałem, że komuś dać tę sumę. Niech pan nam powie ile zostało zabrane? 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: dobrze, poproszę te 

dyrektorki żeby mi podały wielkość zabranych pieniędzy bez numerów placówek, bo by były zniszczone. 

Panie dyrektorze, od kiedy prowadziliście potajemne rozmowy, które skończyły się podpisaniem 

protokołu numer 2 w sprawie przeszeregowań? I dlaczego do tej pory nie ma wytycznych? Spotykacie się 

z dyrektorami przedszkoli, zbywacie ich, że czekacie na wytyczne i dyrektorzy są zawieszeniu w próżni. 

Od kiedy państwo prowadziliście te rozmowy i dlaczego trzymaliście je w tajemnicy? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: czy jest pan stroną tego układu czy nie? 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: ja bym tego nigdy nie 

podpisał, natomiast nie wiem co tacy czy inni związkowcy dostali za podpisanie takiego czegoś, bo 

inaczej sobie nie mogę wytłumaczyć, że by się zgodzili na podpisanie tak niekorzystnego dla 

pracowników układu. Oprócz tego ZNP rozpowszechnia informację, że państwo przygotowujecie 

protokół numer 3 i planujecie zabranie nawet tych 10% premii. Czy to jest prawda. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: to, co rozpowszechnia związek ZNP to jest jego 

sprawą. Jest pan stroną związkową. Proszę się porozumieć ze swoimi koleżankami i kolegami ze 

związku. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: dlaczego to było robione 

w tajemnicy? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: może koleżanki i koledzy nie robili tego jawnie 

względem pana, natomiast nic nie było ukrywane, nic nie było kamuflowane. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: ja się wielokrotnie pana  

i pana współpracowników pytałem, w poprzednich miesiącach, co z uznaniem podpisanego porozumienia 

z 2020 roku w Ministerstwie? I przez cały czas zbywaliście mnie państwo informacjami, że dokument 

leży w Warszawie i czeka na podpisanie. Słowem się pan ani pana współpracownicy nie zająknęliście, że 

po cichu, w tajemnicy szykujecie taki podły, nieludzki dokument i razem z tzw. związkowcami żeście go 

podpisali. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: czy pod tym protokołem podpisały się wszystkie 

strony biorące udział w rozmowach? 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: niestety tak, ale my się na 

to nie zgadzamy. My, którzy braliśmy w tym udziału i nawet nie wiedzieliśmy o takiej perfidnej grze 

byliśmy atakowani przez pracowników, że to przez nas, ze to ja Łukawski i nasza komisja pozwoliliśmy 

na to żeby Wydział Edukacji, żeby miasto taki podły dokument wprowadził w życie. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: ja już parę razy na komisji prosiłem, abyśmy 

trzymali się faktów. Jeżeli byli państwa przedstawiciele i w ocenie pana zachowali się nie tak jak powinni 

to ma pan pewnie określone procedury wewnątrz własnej organizacji związkowej, które mogą wyjaśnić 

całą tę sytuację. Natomiast proszę nie przerzucać pretensji do dyrekcji, która prowadziła negocjacje ze 

związkami zawodowymi, osiągnęła jakieś porozumienie pod którym się, bądź nie, bo protokoły są różne, 

zbieżne, rozbieżne, wszyscy przedstawiciele, którzy byli stronami podpisali. Temat po naszej stronie jest 

zakończony. Po waszej stronie rozumiem, że nie ma zgody, wiec prosiłbym żeby to wyjaśnić 

wewnętrznie. Nie my będziemy was godzić bądź tłumaczyć dlaczego jest tak, a nie inaczej.  

Dzisiaj rozmawiamy o czymś co już zostało zakończone. Jeśli pan się nie zgadza z podpisami pana 

przedstawicieli to proszę rozwiązać to wewnętrznie, a nie dyskutować o tym na komisji.  
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Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: no cóż, mogę tylko 

pogratulować panu dyrektorowi i pracownikom miasta, że tak potrafili związkowców wyprowadzić  

w pole. 

Natomiast pytam się na koniec, czy przygotowujecie dokumenty mające na celu zabranie pozostałych 

10% premii pracownikom obsługi i administracji? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: od kilku miesięcy podawany jest komunikat, że 

dybiemy na jakieś jeszcze dodatkowe 10%. Nikt, nigdy takiego komunikatu nie upowszechniał, nie było 

o tym mowy. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: przepraszam, ale ja jestem przygotowany do 

zupełnie innego sposobu prowadzenia dyskusji. Rozumiem, że jeżeli państwo macie jakieś żale, jako 

strona związkowa, proszę je spisać, albo pokazać źródło informacji i do nas przekazać. Natomiast 

rozumiem, że są też relacje miedzy związkami zawodowymi, a Wydziałem Edukacji gdzie państwo macie 

ten kontakt. Bo nie słyszałem żeby Wydział Edukacji nie chciał się ze związkami zawodowymi spotykać. 

Nawet gdybym usłyszał to bym zaraz interweniował, że takie spotkania są konieczne żeby rozwiązywać 

spory. 

Pan dyrektor Pawlicki odpowiedział panu na pytania. 

Prezes NSZZ „Solidarność” Łódź - Górna, Widzew p. Wiesław Łukawski: przekażę to ludziom, 

a panu dziękuję za umożliwienie zabrania głosu. 

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski podziękował za udział i zamknął posiedzenie 

Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Krzysztof Makowski 

 

Sekretarz Komisji     Przewodniczący Komisji 


